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P R O V I N C I E F L E V O L A N D VTDCA. -
V L K b L A VJ 

S T A T E N G R I F F I E 

Registratienummer: 
1034497 

Betreft: vergadering van Commissie Werk 
Datum: donderdag 16 september 2010 
Tijd: 20.00 uur 
Locatie: Rietkerkzaal, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

Aanwezig: 
Heren P.T.J. Pels (voorzitter), N. Benedictus (WD) en W.C. Noordegraaf (WD), mevrouw H.H. Nijhuis-
Ovinge (CDA), heren R.T. Oost (CDA), C.J.M. Goossens (PvdA), N. Demirbilek (SP), K. Tadema 
(ChristenUnie), F.N.E.M. van Schoot (GroenLinks) en J.N. Simonse (SGP), mevrouw G.A. Dijkstra-Oostindie 
(PvdD) en de heer W. Boerma (commissiegriffier) 

Ook aanwezig: 
Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerden M.F.A. van Diessen en A.L. Greiner 

Afwezig: 
Heren E. Taskin (PvdA) en J. van Dijk (ChristenUnie), mevrouw N. van Herwaarde (SP) 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 
Bij de behandeling van het Statenvoorstel over afstandbediening bruggen en sluizen hoort een presentatie 
en een technische vragenronde die in beslotenheid moet plaatsvinden. De behandeling van het voorstel 
kan in openbaarheid plaatsvinden. 
De PvdA wil na de presentatie/vragenronde beslissen of de behandeling van het voorstel in openbaarheid 
of beslotenheid kan plaatsvinden. 
De commissie stemt in met het voorstel tot besloten behandeling van de presentatie en vragenronde en 
stemt in met het voorstel van de PvdA. 

De voorzitter schorst de vergadering 19.35 uur. 
De voorzitter heropent om 20.21 uur de vergadering van de commissie Werk. 

2. Vaststellen agenda 
De voorzitter stelt voor om voorafgaand aan de reguliere agenda eerst de financiering van het project 
afstandbediening te behandelen. 
Afhankelijk van de aanwezigheid van gedeputeerde Greiner kan daarna eerst de reguliere agenda afwerkt 
worden en daarna de onderdelen die betrekking hebben op de portefeuille van de heer Greiner. 
De commissie stemt hiermee in. 

11. Portefeuille M.F.A, van Diessen 
b. Statenvoorstel(len) 
2. Financiering project afstandbediening bruggen en sluizen en opdrachtverlening aansluiting 
bruggen/sluizen provinciale steunpunten op het glasvezelnetwerk 
De voorzitter: u wordt gevraagd in te stemmen met het project, een krediet te verlenen van 7 miljoen, de 
afschrijvingstermijn op 20 jaar vast te stellen, vast te stellen hoe het exploitatietekort wordt gedekt en 
het college te machtigen de benodigde deelkredieten te wijzigen. 
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Eerste termijn 

Het CDA stemt in met het voorstel. 
De WD stemt in met het voorstel. Groot voordeel is dat de bedieningstijden sterk verruimd worden. 
De PvdA: positief zijn de ruimere openingstijden en de aanleg van glasvezel in de provincie. De 
onderbouwing roept twijfels op rond de risico's bij de bouwactiviteiten. Een lastig probleem is dat tien 
formatieplaatsen worden ingeleverd. Is hierover overeenstemming met de ondernemingsraad? 
GroenLinks stemt in met het voorstel. Positief zijn de ruimere openingstijden. Enige twijfel is er nog over 
de veiligheid. Voor de arbeidsplaatsen moet een oplossing gevonden worden. 
De ChristenUnie stemt in met het voorstel. Er zijn veel onzekerheden over de centrale bedieningslocatie. 
De fractie verwacht verlaging van de kosten en zal dit nauwlettend volgen. 
De SP stemt in met het voorstel. Het is belangrijk het veiligheidsaspect goed in de gaten te houden. Bij 
sluizen komen meer ongelukken voor dan bij bruggen. Er zijn zorgen over regelgeving ten aanzien van de 
financiering en vergunningverlening. 
De SGP stemt in met het voorstel. 

Gedeputeerde Van Diessen: de risico's bij de bouw zijn aanwezig. Daarvoor is een forse post onvoorzien 
opgenomen. De verwachting is dat dit voldoende is. 
Het voorstel tot invoeren van afstandbediening is ingegeven door een vroeger besluit van de Staten, de 
wens tot meer efficiency. Bij de behandeling van de kadernota is hier nog eens op aangedrongen. Hogere 
doelmatigheid leidt tot minder arbeidsplaatsen. Ongetwijfeld zullen de verwachtte besparingen leiden tot 
nieuwe investeringen en daarmee tot nieuwe arbeidsplaatsen. Niemand wordt ontslagen. Er is overleg met 
de ondernemingsraad. 
Of er in Zeeland meer ongelukken gebeuren weet de gedeputeerde niet. Als daar cijfers over zijn komen 
deze beschikbaar voor de volgende vergadering. 
Er komt een toelichting op het verkrijgen van de vergunningen in het kader van de PMJP. 

Tweede termijn 

Bij de WD heeft men persoonlijke ervaringen met op afstand bedienbare bruggen en sluizen. De praktijk is 
dat het in deze gevallen soepeler en beter gaat dan bij bedlende bruggen en sluizen. 
De PvdA is blij met de reactie van de gedeputeerde over de formatieplaatsen en de overige toezeggingen 
van de gedeputeerde. Kan hierbij ook de relatie met het moment van gunnen worden aangegeven? 
Gedeputeerde Van Diessen: het moment van gunnen ligt voor 13 oktober. 
De PvdA: belangrijk is inzicht te hebben in de risico's. 
De PvdD vindt dat de subsidietermijnen nog steeds een risico Inhouden. Nu duidelijk is wat er met het 
personeel gebeurt kan de fractie met het voorstel Instemmen. 

De voorzitter: kan het voorstel door als hamerstuk? 
De PvdA: nee, de fractie kan nu nog geen volledige afweging maken. 
De voorzitter: het voorstel gaat niet door als hamerstuk. 

i/D 

3. Mededelingen 
Bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw van Herwaarden en van de heren Taskin en Van Dijk 

4. Verslag van de vergadering van 9 september 2010 
De voorzitter: het verslag Is nog niet beschikbaar. Het zal in de volgende vergadering worden behandeld. 
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a. Lijst van toezeggingen 
De voorzitter: de opmerkingen van de voorgaande vergadering zijn nog niet verwerkt in de lijst. 
Er zijn tijdens de vergadering geen opmerkingen, de lijst wordt voor kennisgeving aangenomen. 

b. Lijst van moties 
Er zijn geen opmerkingen, de lijst wordt voor kennisgeving aangenomen. 

c. Jaarprogramma 2010 
Er zijn geen opmerkingen. 

5. Lijst ingekomen stukken van 16 september 2010 
Er zijn geen opmerkingen naar aanleiding van de lijst. De lijst wordt voor kennisgeving aangenomen. 

GroenLinks zegt naar aanleiding van een eerdere mededeling content te zijn met het antwoord van de 
gedeputeerde over de kortingkaart en de ledlampen. 
Gedeputeerde Van Diessen: in het antwoord werd gemeld dat gestopt zou worden met de kortingkaart. De 
provincies Overijssel en Gelderland kunnen niet stoppen omdat ze dan niet voldoen aan de els van 
neutraliteit van het tarief. De provincies hebben Flevoland dringend gevraagd om mee te blijven doen. 
Daarop is ja gezegd. 

6. Lijst ter kennisneming stukken van 16 september 2010 
De lijst wordt ter kennisneming aangenomen. 

7. Door fracties ingebrachte onderwerpen 
Er zijn geen onderwerpen. 

un 

8. Najaarsnota 2010 
De voorzitter: er is een correctie namens het college binnen gekomen. Op pagina 40 zijn in de tabel de 
saldi van de thema's verwisseld. De afzonderlijke getallen en het totaalgetal kloppen wel. 

Thema 'Verkeer van mensen, producten en diensten' 
Eerste termijn 

Het CDA: er zijn geen inhoudelijke opmerkingen. Is er nog wat te zeggen over OV Saai? 
De WD: OV Saai is een probleem en AGU kan een probleem worden. 
De ChristenUnie: vindt er overcommittering plaats? 
GroenLinks: de aanleg van natuurvriendelijke oevers Is vertraagd. Hoe kan dit? 
De PvdD stemt in met de najaarsnota. De fractie is het eens met de stelling van het college dat het rijk 
haar toezeggingen i.v.m. de Flevolijn moet nakomen. 
De SP heeft geen opmerkingen. 

Gedeputeerde Van Diessen: het gesprek met het college van Almere was constructief. Beide colleges 
hebben dezelfde doelstelling wat betreft kwaliteit en kwantiteit van OV Saai. Er is enig verschil van inzicht 
over het moment om in openbaarheid te treden en ongerustheid te melden. Almere wil dit in oktober 
doen. 
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Voor het jaar 2010 is overgecommitteerd in het niet jaarlijks onderhoud. Verwacht wordt dat het 
geraamde bedrag gehaald wordt. Wat betreft de Investeringen zijn niet alle geraamde bedragen gehaald 
en daardoor zijn er minder kapitaallasten opgenomen. 
De vertraging van de natuurvriendelijke oevers..., ja waarom? 
De PvdD: de vertraging heeft te maken met het ontbreken van een bestemming voor de zandopbrengsten. 
Gedeputeerde Van Diessen begrijpt uit reacties van ambtenaren dat dit antwoord correct is. 

Tweede termijn 

De SGP naar aanleiding van het overzicht 'wegen' achterin de najaarsnota. Afgesproken is in de spits de 
brug bij de Hanzelijn open houden voor het verkeer. Nu is een andere keuze gemaakt. Waarom? 
Gedeputeerde Van Diessen: dat is uitgelegd in een notitie die hier besproken is. Het college heeft haar 
uiterste best gedaan om een ander regiem te krijgen maar heeft dat niet voor elkaar gekregen. 

Thema 'Luchthaven' 

Het CDA: is er luchtverkeersleiding in de maak? 
Gedeputeerde Van Diessen voor de zomer wordt ILS aangezet, maar dat is nog geen luchtverkeersleiding. 
Bij slecht weer of donkerte kan zakelijk verkeer dan toch landen. Op de rol van Flevoland m.b.t. de 
luchtverkeersleiding komt hij terug. 
GroenLinks: hoe worden de grondaankopen Oostvaarderswold en Omala gefinancierd? Het gaat om enorme 
bedragen. 
Gedeputeerde Van Diessen: over Oostvaarderswold heeft PS een voorstel gekregen. De exploitatie van 
Omala heeft geen invloed op de exploitatie van de provincie. 
De PvdD: er is toch goedkeuring van Binnenlandse Zaken nodig voor deelname aan Omala? 
De voorzitter: de goedkeuring is nog niet verleend; PS hebben besloten deel te nemen onder voorbehoud 
van het verkrijgen van deze goedkeuring. 
De WD: kan het lokale bedrijfsleven bij de doorontwikkeling van de luchthaven betrokken worden? 
Gedeputeerde Van Diessen: er is regelmatig overleg met het lokale bedrijfsleven. Als er reden is ze er bij 
te betrekken zal dat gebeuren. 

9. Begrotingswijziging 1 
Er zijn geen opmerkingen. 
De voorzitter: de begrotingswijziging gaat door als hamerstuk. 

10. Begrotingswijziging 2 
Er zijn geen opmerkingen. 
De voorzitter: de begrotingswijziging gaat door als hamerstuk. 

i/D 

Ly 

11. Portefeuillehouder M.F.A. van Diessen 
a. Mededelingen 
Gedeputeerde Van Diessen: er is 11.000 euro over van de proef met de Walibi Express. Het bedrag kan 
gebruikt worden voor verlaging van de provinciale bijdrage of voor verlenging van de Walibi Express in 
2011. 
GroenLinks meent dat dit voorjaar is afgesproken extra informatie te geven over de Walibi Express. 
Gedeputeerde Van Diessen: het stuk is voor de zomer aangeboden. Dit heeft bij de Staten geen aanleiding 
gegeven het stuk te behandelen. 
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b. Statenvoorstel(len) 
1. Bijdrage aan het ri jk ten behoeve van aanpassing Ramspolbrug 
De WD stemt in met het voorstel. 
Het CDA stemt in met het voorstel. 
De SGP stemt in met het voorstel. 
De SP: goed dat het tot een afronding is gekomen. 
De PvdD: hoe ver is de voorbereiding gevorderd? De fractie stemt in met het voorstel. 
De ChristenUnie is akkoord met het voorstel. 
Gedeputeerde Van Diessen verondersteld dat de werkzaamheden vergevorderd zijn. 

De voorzitter: het voorstel gaat door als hamerstuk. 

c. Vragenronde 
De ChristenUnie: de Oostvaardersdijk heeft toeritdosering voor Inwoners van Lelystad naar de A6. Hoe 
staat het college hier tegenover. Hoe staat hij tegenover de protesten van Lelystedelingen. 
Gedeputeerde Van Diessen: de afsluiting vindt plaats op een weg van de gemeente Almere. Doel is 
voorkoming van sluipverkeer. Dit is conform de afspraak. 
De WD is er voorstander van het onderwerp te agenderen. 
De voorzitter: dit kan bij het agendapunt 'door fracties ingebrachte onderwerpen'. De voorbereiding ligt bij 
de indiener. 
De WD agendeert het onderwerp en wil een vraag uit de samenleving hierover gebruiken als 
voorbereidend stuk. 
De voorzitter: het onderwerp wordt geagendeerd. 

De heer Van Diessen verlaat de vergadering 21.26 uur. 
De voorzitter schorst de vergadering voor een korte pauze om 21.26 uur. 
De voorzitter heropent de vergadering 21.37 uur. 

13. Presidium 
a. Pilot strategische sturing: terugkoppeling enquête in de bus en vervolg pilot (mondeling) 
Een uitzending van Omroep over de enquête wordt vertoond. 

i/D 

y j 

Het CDA: het was leuk om te doen. De reacties in de bus waren positief. De formulieren waren op een 
gegeven moment op. Er zijn folders uitgedeeld over de mogelijkheid om digitaal aan de enquête deel te 
nemen. Er komen nog opmerkingen van een buschauffeur. 
Er bleken nogal wat vragen/opmerkingen/onduidelijkheid te zijn omtrent de ov-kaart: met z'n tweeën kun 
je niet op een ov-kaart rijden, het overstaptarief, declareren van de reis kan niet. Hoe kom je als reiziger 
aan informatie als de bus niet rijdt. 
De WD: de bussen waren overvol. Daardoor zijn alleen de folders uitgedeeld. 
GroenLinks kreeg vragen over de kortingskaart, tariefdifferentiatie, over sterabbonnementen, over het 
venster overstaptijden. Het was wellicht goed als de geënquêteerden een presentje hadden kunnen 
krijgen. De enquête was toch behoorlijk veel leeswerk. 
De WD: de opzet was om de enquête kort te houden maar in de bus bleek het toch een behoorlijke 
vragenlijst. 
Zowel CDA als WD ervoeren taalproblemen op het bustraject dat langs het opvangcentrum kwam. 
De PvdD er waren positieve reacties en op de vragen kwamen leuke antwoorden. 
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De voorzitter: de formulieren worden verwerkt. De opmerkingen die niet op de pilot betrekking hebben 
moeten wel verzameld worden. Er zijn nog twee bijeenkomsten: 30 september en 7 oktober. Per fractie 
moet een woordvoerder aangewezen worden. 
De heer Rü: over de opzet van de de bijeenkomsten op 30 september en 7 oktober Is een mail gestuurd. 
Zijn er concrete vragen voor deze bijeenkomsten? De vragen kunnen ook gemaild worden. Wie is 
woordvoerder namens de fractie? 
De ChristenUnie: wat leren de proeven met gratis openbaar vervoer m.b.t. tariefdifferentiatie? De fractie 
overlegd nog over wie woordvoerder is. 
GroenLinks heeft agendatechnisch voor de 30e een probleem. De heer Van Schoot is woordvoerder. 
De PvdD: 7 oktober is problematisch. 
De PvdA: de heer Goosens is waarschijnlijk woordvoerder. 
De SP: waarschijnlijk is de heer Demirbilek woordvoerder. 
De SGP: de heer Simonse is woordvoerder. 
Het CDA: mevrouw Nijhuis Is woordvoerder. 
De WD: de heer Noordergraaf is woordvoerder. 

b. Terugkoppeling AER Zomerschool 2010 (mondeling) 

Er wordt een presentatie gegeven. 

De heer Greiner neemt 22.10 uur deel aan de vergadering. 

8. Najaarsnota 

Thema 'Economie en arbeidsmarkt' 

i/D 

y j 

De Christenunie: bij punt 3.1.1 staat dat de activiteiten, opgestart i.v.m. de economische crisis, op 
schema liggen. Het hoogtepunt van de crisis is echter al voorbij, de activiteiten zijn te laat. Wat is 
hiervoor de verklaring? 
De PvdA bij punt 3.1.1, tweede blokje, wordt de doelgroep niet bereikt. De doelgroep wordt verbreed om 
middelen toch uit te zetten. Dat de oorspronkelijke doelgroep niet wordt bereikt is jammer. Hoe kan dit? 
Is verbreding van de doelgroep wel de oplossing? 
De doelstellingen t.a.v. innoverende bedrijven worden niet bereikt, hoe denkt het college dit wel te doen? 
De SP: punt 3.1.1, eerste blok, doet de gemeente Almere mee? Is de doelstelling t.a.v. innoverende 
bedrijven wel realistisch? 
De WD kan zich vinden In verschuiving van budgetten mobiliteit en scholing. De fractie kan leven met de 
resultaten t.a.v. Innoverende bedrijven en internationale oriëntatie. Wil het college hier toch stimuli voor 
Inzetten? 
Gedeputeerde Greiner: het scholingsoffensief krijgt gestalte in drie producten: scholingsmakelaar, 
scholingsdatabase en de scholingsvouchers. Er was voorbereidingstijd nodig. De scholingsdatabase is 
Inmiddels gerealiseerd. De eerst scholingsvouchers zijn uitgereikt. 
Erkenning van verworven competenties (EVC) is één van de belangrijkste onderwijskundige vernieuwingen 
van de afgelopen tien jaar. Maar realisatie blijkt een echte opgave. Men is huiverig, men beschouwd het 
als een soort examen, wat het niet is. Als list wordt geprobeerd het Instrument ook in te zetten voor 
bepaalde categorieën werkenden, en er wordt een campagne Ingezet om EVC populairder te maken. 
Het college wil t.a.v. van innovatie geen lager percentage hanteren, dat Is schijnrekenen. Innovatie is 
belangrijk. Er komt een kennis- en Innovatieagenda voor Flevoland dat zich zal richten op de belangrijkste 
clusters. 
De GW van Almere is binnen en in behandeling. 
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Ten aanzien van de internationalisering neemt de export toe. Het aantrekken van buitenlandse 
Investeringen ligt moeizamer. 
Het Europees programma biedt nog mogelijkheden om Innovatie te stimuleren. De gedeputeerde zal 
Informatie geven over de succesvolle technologie- en innovatieregeling. Ten aanzien van 
internationalisering: bij het WVC lopen zes programma's. De kamer van Koophandel is ook actief. Het lijkt 
niet nodig nog meer te doen. 

Thema 'Speerpunt Noordelijk Flevoland' 
Het CDA stemt in met de gemelde budgetverschuiving. 
De SGP heeft begrepen dat niets meer gedaan wordt aan de leefbaarheid in dorpen door de provincie. Zijn 
er nog mogelijkheden of ligt dat nu helemaal bij de gemeenten? 
Gedeputeerde Greiner: voor de leefbaarheid van dorpen is er het leaderfonds. De gemeenten zijn meer 
verantwoordelijk geworden in het leaderproces, dat is ook hun taak. In vrijwel alle dorpen lopen wel 
leaderprojecten. 
Het CDA constateert een spanningsveld tussen de mogelijkheden van het leaderfons en de rol van 
gemeenten. 
De PvdD stemt in met de overheveling. 

De voorzitter sluit de behandeling van de najaarsnota af. 
De najaarsnota gaat door als bespreekstuk. 

12. Portefeuille A.L. Greiner 
a. Mededelingen 
Gedeputeerde Greiner: het Zelfstandigenloket Flevoland en de Kamer van Koophandel hebben 
overeenstemming bereikt over een gezamenlijke aanpak. Daar zit iets achter. Het Flevolands 
startersbeleid is onderscheidend. De nieuwe Kamer van Koophandel wilde dit eerst niet als aparte 
activiteit zien. In die houding van de kamer is nu verandering gekomen. 

b. Statenvoorstel(len) 
1. Opdrachtverlening OMFL inzake glasvezel 
Eerste termijn 

De PvdA: dit voorstel probeert te herstellen wat niet helemaal goed is gegaan. Achteraf wordt de rekening 
bij de Staten gelegd. Hier is niet helemaal zuiver gehandeld. Met de Inhoud van het voorstel is er geen 
probleem. 
Het CDA: het is, wetende wat er gebeurd is, een keurig voorstel. 
De SGP zit op de lijn van de PvdA. Een foutje van de provincie. 
De WD heeft kennis van het voortraject. De fractie stemt in met het voorstel. De fractie heeft het 
voorstel gedaan, voorstellen direct vergezeld te doen gaan van begrotingswijzigingen. 
Gedeputeerde Greiner: begrotingswijzigingen waren tot op heden sluitstuk van besluitvorming. Ze maken 
nu onderdeel uit van de besluitvorming. Dat wordt hier met terugwerkende kracht gedaan. Terecht wordt 
geconstateerd dat de begrotingswijziging de Staten niet heeft gepasseerd en dat er geen opdracht 
verleend had mogen worden. Daar horen verontschuldigingen bij. 

un 

y j 

Tweede termijn 
De PvdA is blij met de reactie van de gedeputeerde. 
De voorzitter: het voorstel kan door als hamerstuk. 
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2. Extra accountantkosten i.v.m. definitieve afronding Europees programma EPD 2000-2006 en leader 
••• Randstadprogramma 2000-2006 
De voorzitter deelt mee dat het stuk is gewijzigd. Het nieuwe voorstel wordt uitgedeeld. 
Gedeputeerde Greiner geeft een toelichting op de wijziging: toegevoegd is de begrotingswijziging, conform 
de nieuwe aanpak. Het overige is ongewijzigd. 

De SGP gaat akkoord. 
De ChristenUnie: de extra kosten hebben veel bespaard. De fractie gaat akkoord. 
Het CDA: jammer van de kosten die gemaakt zijn want er is niets uitgekomen. Aan de andere kant is de 
fractie ook bli j. 
De WD stemt in. Er is nu nog meer zekerheid. 
GroenLinks gaat akkoord. 

De voorzitter: het voorstel gaat door als hamerstuk. 

c. Vragenronde 
Er zijn geen vragen. 

14. Rondvraag 
Er zijn geen vragen. 

15. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering 22.40 uur. 

Vastgesteld in de vergadering van 7 oktober 2010, 
De commissiegriffier, de voorzitter. 

un 

y j 


